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interview

allerlei eisen voldoen en daar staat de medi-
sche sector niet voor open. In Duitsland zijn 
we beperkt aanwezig en dat geldt eigenlijk 
ook voor Nederland, Engeland en België.”

In de medische wereld zijn uw activiteiten 
niet onomstreden.
“In een aantal landen zijn de behandelend 
artsen geen groot voorstander van stamcel-
opslag voor commerciële doeleinden. Bij ons 
moet daarvoor betaald worden en dat vindt 
een aantal medici ethisch niet correct. Ja, 
oud-minister Borst wilde stamcelopslag in 
2006 verbieden, maar dat is echt een achter-
haald standpunt. Er is zoveel gebeurd in die 
tijd. Ik vind het ook bijzonder om mensen 
te verbieden om te betalen, terwijl je daar 
mensenlevens mee kunt redden.”

Ja, hoe kan dat?
“Mensen moeten toch de keuzevrijheid heb-
ben om te doneren aan een stamcelbank, 
waarbij je de stamcellen nooit zelf zult kun-
nen gebruiken, of te bewaren voor eigen 
gebruik. Merkwaardig dat medici daarte-
gen zijn. Ook worden stamcellen vaak niet 
opgeslagen in een publieke bank om prak-
tische redenen, denk aan sluiting van het 
lab na 17.00 uur en in het weekend en ma-
tige bezetting in vakantieperioden. Onze 
laboratoria draaien week in week uit volle-
dige werkweken van ’s ochtends vroeg tot ’s 
avonds laat. Verder is de kans niet zo groot 
om een donor te vinden in een publieke 
bank.”

Hoe verklaart u die sceptische houding?
“Het is onbegrijpelijk dat je dat niet zou mo-
gen, stamcellen opslaan. Als er nu een rede-
lijk alternatief van een publieke bank was… 
maar dat is er niet. De kans op een donor is 
30 procent. Er overlijden mensen omdat ze 
geen donor kunnen vinden. En als dat wel 
zo is, is er altijd kans dat het bloed niet door 
het lichaam geaccepteerd wordt. Zelfs als de 
bloedgroep hetzelfde is, is er toch kans dat 
het bloed niet geaccepteerd wordt.”

Kunt u voorbeelden geven van levens-
reddende stamcelopslag?
“Ja, dat kan ik. Een Portugese jongen is in 
2007 gered door een stamceltransplantatie 
met zijn stamcellen die bij ons waren be-
waard. In de eerste helft van 2009 hebben 
wij twee bloedstalen afgegeven aan een 
ziekenhuis voor stamceltransplantatie, één 
voor een hersenbeschadiging en één voor 
leukemie. En er zijn meer voorbeelden te ge-
ven. Maar het gaat niet alleen om levensred-


